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Unes 50 persones van participar del seminari, entre elles representants dels diferents sectors
interessats en  la conca de l’Ebre: empresaris, treballadors d’empreses com Erkimia de Flix,
representats sindicals, representats de l’administració com l’Agència catalana de l’Aigua i de
Residus, ecologistes i representants del  mon científic català, tant universitats com CSIC.

Els principals temes tractats en durant la jornada foren:

1. Que les diferents administracions que tenen competència sobre la contaminació de l’Ebre
com Catalunya, Aragó, La Rioja, País Basc o Cantàbria, tenen reglaments diferents pel que fa
a la legislació mediambiental, essent Catalunya la que té els reglaments més estrictes.  I això
ens indica que un problema de contaminació es tracta de manera diferent a Catalunya que als
altres llocs de l’Estat de manera que a Catalunya se sanciona mes que a la resta de l’Estat.

2. Per part de les empreses i gent que viu a l’Ebre hi ha una queixa important pel que fa a la
utilització de l’aigua de l’Ebre. Els més beneficiats són poblacions com Tarragona, amb el
minitransvasament, i que és una ciutat que no està pròpiament dins de l’Ebre i a més se’ls hi
ofereix una qualitat millor d’aigua de beguda amb filtres addicionals. Els ciutadans que viuen a
la ribera de l’Ebre tenen la sensació que són ciutadans de segona i que l’aigua s’utilitza massa 
sovint com a instrument polític.

3. El projecte AQUATERRA ha de contribuir a conèixer millor els problemes de la conca i a
resoldre’ls. Per exemple, han tingut lloc estudis detallats de determinats vessaments de
compostos retardants de flama a la zona de Monzón, de manera que la Confederació
Hidrogràfica de l’Ebre està disposada a emprendre accions contra l’empresa responsable
d’aquest vessament. Altres exemples són els nivells de fàrmacs en tota la conca que
indiquen que la depuració de les aigües residuals ha de millorar en les diferents estacions
depuradores d’aigües residuals de les poblacions més rellevants. Els resultats d’aquest
projecte podran ser de gran utilitat per als gestors de les diferents administracions, tant la
Generalitat de Catalunya com d’altres així com de l’estat, per a una gestió  més eficaç de tota la
conca de l’Ebre.


